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PROTOKÓŁ NR XXI/2020 
 

z XXI sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 17 marca 2020 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 33 udział wzięło 32 radnych, 
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Gdańska i w związku 
z tym poinformowała o imiennym systemie głosowania. Zdjęto również                    
z porządku obrad druk 565, pkt 2, ppkt 5 w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Chełm rejon ulic 
Cieszyńskiego i Cebertowicza   w mieście Gdańsku. Wspomniała także o 
obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych do 30.04.2020 r.  

 
Porządek obrad: 
 
1. Sprawy regulaminowe 

 otwarcie sesji. 
 

2. Uchwały: 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska (druk 566); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

https://www.gdansk.pl/download/2020-03/145232.pdf
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Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2020 rok 
(druk 567); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 
3) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej Pożyczki Miejskiej w Pomorskim 

Funduszu Rozwoju sp. z o.o. na finansowanie planowanego deficytu budżetu 
Miasta Gdańska (druk 568); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

 
 
4) w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Miasta Gdańska 

Województwu Pomorskiemu (druk 554);    

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 

 
5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Chełm rejon ulic Cieszyńskiego i Cebertowicza w mieście Gdańsku (druk 565); 
ZDJĘTE  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

3. Zakończenie obrad. 

  

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  
Powiedziała, że dzisiaj przede wszystkim w duchu odpowiedzialności za 
nasze miasto naprawdę nie wiadomo, czy sesja zaplanowana na koniec 
marca się odbędzie. Jest to bardzo mało prawdopodobne, ale nasze 
miasto musi funkcjonować. Jak wiadomo od początku roku nie 
dokonywano zmian w budżecie miasta, w wieloletniej prognozie 
finansowej, w uchwałach finansowych, ale marzec jest miesiącem, w 
którym co roku robi się ruchy związane z odtworzeniem wydatków tych, 
które rozciągnęły się w czasie i są po prostu wydatkami kilkuletnimi. I tak 
na przykład przywracamy 120 mln zł w ramach odtworzenia z czego 
90 mln zł to będą dochody z Unii Europejskiej właśnie związane                                  
z inwestycjami, które będziemy rozliczać m.in Nowa Bulońska, Wiadukt 

http://m.in/
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Biskupia Górka, remont torowiska na Stogach. Dlatego też prośba                              
o zwołanie sesji nadzwyczajnej.  
We wszystkich Instytucjach miasta, także w Urzędzie Miejskim, ale 
przede wszystkim w infrastrukturze krytycznej wdrożony został tzw. plan 
ciągłości działania. Wszędzie zostały wdrożone procedury dotyczące 
właśnie tego jak zachować się na wypadek, kiedy jakaś część nie będzie 
mogła funkcjonować. Przede wszystkim w tzw. infrastrukturze 
krytycznej, czyli wodociągowej, związanej z odpadami, ale także Urząd 
Miejski, jego jednostki, spółki, instytucje do niezbędnego minimum. 
Ograniczyliśmy przyjmowanie interesantów w urzędzie. Można załatwić 
tylko kwestie związane z aktami zgonu, a wszystkie inne sprawy po 
telefonicznym umówieniu się, ale to są sprawy, które naprawdę nie mogą 
czekać, sytuacje wyjątkowe. Zamknęliśmy do odwołania wszystkie 
instytucje kultury, wszystkie instytucje edukacji (żłobki, przedszkola, 
szkoły), odwołaliśmy wszystkie wydarzenia masowe te które podlegają 
pod reżim ustawy o imprezach masowych, ale także te które pod ten reżim 
nie podlegają. W drodze rozsądku, troski staramy się zawieszać, odkładać 
w czasie także zajęcia sportowe. Do wszystkich klubów sportowych 
wspieranych dotacją i nie, wysłaliśmy informacje z prośbą o zawieszenie 
zajęć. Za pośrednictwem portalu gdansk.pl w niedzielę można było 
obejrzeć mszę świętą właśnie w trosce o to żebyśmy nie gromadzili się 
także w kościołach. Wystąpiliśmy do Wojewódzkiego Inspektoratu 
Sanitarno-Epidemiologicznego o przesłanie wytycznych dotyczących 
organizacji miejsc kwarantanny, bo jest to zadanie, które spoczywa na 
mieście. Sprawdziliśmy wszystkie nasze posiadane zasoby dotyczące 
stanów magazynowych. Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego również dokupi wszelkie niezbędne rzeczy, takie jak 
chociażby pościel i środki higieny na czas kwarantanny, którą 
prawdopodobnie nie wszyscy, którzy będą wracali do naszego miasta 
będą mogli odbyć w kwarantannie domowej. Dla niektórych będzie trzeba 
przygotować specjalne miejsce kwarantanny. Zakupiliśmy wyposażenie 
osobistej ochrony dla jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej, wsparliśmy 
w kombinezony Państwową Straż Pożarną, sprawdziliśmy możliwości 
przygotowania posiłków i możliwości ich dostarczenia do tych osób, które 
będą w kwarantannie, ale także do tych osób, które z innych przyczyn nie 
mogą dzisiaj korzystać z posiłków.  
Kolejny ważny punkt to współpraca nas wszystkich, różnych służb 
niezależnie od tego co przepisy prawa dzisiaj mówią jesteśmy w stałym 
kontakcie z Urzędem Marszałkowskim, który jest organizatorem dwóch 
największych szpitali w Gdańsku, w tym także Szpitala Zakaźnego. Miasto 
Gdańsk nie jest organizatorem, ani nie ma żadnego szpitala. Jako gmina 
jesteśmy w stałym kontakcie z panem wojewodą Dariuszem Drelichem,                 
a przedstawiciele Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
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biorą udział we wszystkich sztabach, u nas sztab kryzysowy działa                       
w trybie ciągłym. Staramy się ograniczać spotkania do niezbędnego 
minimum, także dzięki technologii możemy działać zdalnie. 
Współpracujemy zarówno z wojewódzką jak i powiatową Stacją 
Sanitarno-Epidemiologiczną, z policją, strażą pożarną, ale co ważne także 
w kwestii wolontariatu. Nawiązaliśmy współpracę zarówno z regionalnym 
centrum wolontariatu jak i z harcerzami, Ochotniczą Strażą Pożarną 
Świbno i Gdańsk. Do rozwożenia żywności, kiedy będzie taka potrzeba 
wolontariusze zgłaszający się z różnych miejsc chociażby z klasztoru 
ojców Dominikanów. Wszyscy są gotowi do tego, kiedy będziemy musieli 
rozszerzyć naszą pomoc.  
Kolejny obszar działania, to dzisiaj przede wszystkim troska o seniorów                   
i osoby najsłabsze. W Gdańsku zostały zamknięte dla odwiedzających 
domy pomocy społecznej, tym samym oddziały dzienne, w tym także 
obiady dla osób starszych i potrzebujących, które uczestniczyły w 
zajęciach zostały zawieszone. Dlatego jeżeli państwo wiecie, że są osoby 
starsze, ubogie, które potrzebują posiłków to proszę to zgłaszać do 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. Informujemy szeroko jak tylko 
możemy natomiast nie ukrywam, że największa trudność jest z dotarciem 
do osób starszych i seniorów, bo jednak młodsi odbiorcy za 
pośrednictwem internetu, mediów elektronicznych, mediów 
społecznościowych otrzymują informacje. Natomiast największą naszą 
troską są osoby starsze, które nie korzystają z tych mediów.  Szeroka 
akcja informacyjna została także przygotowana w autobusach, 
tramwajach na ekranach, na stronie gdansk.pl. Przygotowujemy także 
informacje w językach obcych (po angielsku, ukraińsku i rosyjsku). 
Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie zgodnie ze spec ustawą została 
zlecona kwestia różnego rodzaju pomocy finansowej. Szczególną uwagę 
zwracam na zwiększenie pomocy psychologicznej, interwencji 
kryzysowej, które działają całodobowo, ale też te dyżury zostały 
zintensyfikowane. Różne terapie grupowe w których uczestniczyli ludzie 
borykający się z trudnościami emocjonalnymi, psychicznymi zostały 
zawieszone, także ta troska jest szalenie potrzebna właśnie o zdrowie 
psychiczne naszych mieszkańców. W trybie spec ustawy                                         
o zwalczaniu koronawirusa otrzymujemy od wojewody polecenia w 
zakresie podejmowania różnych działań. Jak wiadomo ustawa nie jest 
doskonała, ale staramy się w drodze współpracy wypracować najlepsze 
możliwe rozwiązania.   
Placówki pomocowe dla osób bezdomnych - noclegownie na ul. Żaglowej, 
ul. Mostowej i ul. Sztutowskiej pracują normalnie. Planujemy przekształcić 
placówkę na ul. Żaglowej na całodobową z zakazem opuszczania i 
ograniczeniem dostępu osób z zewnątrz. Schroniska prowadzone przez 
Stowarzyszenie Świętego Brata Alberta pracują normalnie, ale te które są 
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całodobowe, całodzienne uniemożliwiły opuszczanie schronisk                                    
i przyjmowania osób z zewnątrz. Przygotowujemy także kolejne miejsca 
na kwarantanny zgodnie z wytycznymi, na które czekamy, ale ustnie 
ustaliliśmy wytyczne właśnie ze stacjami Sanitarno - Epidemiologicznymi. 
Co istotne pogotowie opiekuńcze dla dzieci dzisiaj nie przyjmuje nowych 
podopiecznych, pracujemy nad zorganizowaniem miejsca dla dzieci 
wymagających pomocy zinstytucjonalizowanej, gdyż niestety zdarzają się 
takie sytuacje, kiedy rodzice przebywający w kwarantannie domowej nie 
są w stanie zająć się dziećmi, ale także nie są w stanie sprawować tej 
opieki rodzicielskiej we właściwy sposób. Mieliśmy parę takich sytuacji i 
trzeba było działać interwencyjnie i kryzysowo.  
Kolejny dział, który wymaga raportowania to kwestia edukacji. Wszystkie 
placówki oświatowe publiczne i niepubliczne oraz żłobki i przedszkola 
zostały zamknięte. Działa Gdańska platforma edukacyjna, która 
dotychczas była do komunikacji szkoły z rodzicem, natomiast dzisiaj 
ruszyła akcja odnawiania loginów dla uczniów (na 114 naszych 
publicznych placówek oświatowych już około 80 wdrożyło właśnie zajęcia 
online i przekazywanie uczniom materiałów do pracy). Przygotowujemy 
także internetowe zajęcia dla najmłodszych, będziemy także do tego 
wykorzystywali nasz miejski portal gdańsk.pl.  
Komunikacja publiczna - dezynfekcja pojazdów i tych miejsc, które są 
dotykane przez podróżujących (w tej chwili każdego wieczoru wszystkie 
pojazdy są w pełni dezynfekowane, nie tylko miejsca, które dotykają 
podróżujący). Zrezygnowaliśmy czasowo z możliwości zakupu biletów            
u kierowców i motorniczych, automatycznie są otwierane wszystkie drzwi, 
maksymalnie oddzieliliśmy kierowców i motorniczych od pasażerów, ale 
także ograniczyliśmy funkcjonowanie komunikacji miejskiej do sobotnich 
rozkładów. Zrobiliśmy to we współpracy zarówno z organizatorem 
transportu szynowego - czyli marszałkiem (SKM i PKM), ale także we 
współpracy z Gdynią i Wejherowem tak żeby zmiany wyszły jednolicie.   
Na koniec ważna rzecz urząd i finanse. Między innymi z tego powodu się 
tutaj spotykamy tak jak mówiłam zawiesiliśmy czasowo obsługę 
wszystkich klientów, przygotowujemy akcje informacyjne skierowane do 
seniorów. W projekcie zmian do budżetu w każdej uchwale budżetowej 
mamy zawsze informację dotyczącą rezerw. Nie zawsze na nią zwracamy 
uwagę. W projekcie złożonym Wysokiej Radzie mamy utworzoną rezerwę 
zadań z zakresu zarządzania kryzysowego, która wynosi 11 mln 740 
tysięcy jest także rezerwa ogólna, która wynosi ponad 5 mln. Natomiast 
tak jak wspomniałam, to rezerwa zarządzania kryzysowego jest rezerwą 
celową. Pani skarbnik jest już po ustaleniach z Regionalną Izbą 
Obrachunkową, żebyśmy mieli absolutną pewność na co i na jakie 
działania można tą rezerwę na zarządzanie kryzysowe uruchamiać. 
Przygotowaliśmy wystąpienie dla wojewody, który otrzymał od rządu 

http://gdańsk.pl/
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określone środki związane właśnie z zarządzaniem kryzysowym, 
zidentyfikowaliśmy potrzeby związane z przygotowaniem chociażby tego 
o czym państwu mówiłam - miejsc na kwarantannę, zakupami różnymi. 
Dzisiaj szacujemy, że może to być około 100 tysięcy zł tygodniowo. Przed 
nami na pewno niewiadoma sytuacja ekonomiczna. 
Otrzymujemy zapytania dotyczące kwestii związanych z czynszami w 
lokalach komunalnych przede wszystkim wśród tych którzy prowadzą 
działalność gospodarczą - na dzisiaj jako prezydent miasta nie mam 
żadnych narzędzi, żeby te czynsze zlikwidować czy zmniejszyć. Czekamy 
na zapowiedzi pana premiera Morawieckiego, na pakiet pomocowy dla 
przedsiębiorców. Dzisiaj jakakolwiek moja decyzja związana z obniżeniem 
czynszów wiąże się z naruszeniem ustawy o finansach publicznych i z 
dyscypliną finansów publicznych.  
Dodała, że w ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie u pana premiera 
Morawieckiego w kancelarii prezesa rady ministrów, gdzie było 20 
prezydentów największych miast i marszałkowie, gdzie te różne tematy 
które są niezbędne do rozwiązania staraliśmy się poruszyć. Zobaczymy 
co dalej. Dobre informacje są tak jak państwo widzą, że ponad 7 miliardów 
zł z funduszu spójności Unii Europejskiej zostało przyznanych Polsce w 
ramach innych procedur więc mam nadzieję, że też te środki będą 
przekazywane wg potrzeb także dla gmin. Niepokojące są sygnały, które 
słyszymy o zawieszeniu czy rozciągnięciu w czasie płatności podatków od 
nieruchomości czy użytkowania wieczystego, gdyż są to wszystko 
dochody gminy a sami państwo widzą, że już dzisiaj sytuacja finansowa 
nie jest najlepsza więc to są rzeczy, które są przed nami. Wszystkie 
uchwały finansowe staraliśmy się przygotować zgodnie z naszą najlepszą 
wiedzą. Praca nad nimi trwała od kilku dobrych tygodni i wierzę, że 
zabezpieczą nasze potrzeby na ten najbliższy czas. Nie wiemy niestety 
na jak długi, ale wierzę, że będziemy umieli razem współpracować i na 
koniec pozwólcie proszę, że podzielę się tylko jedną refleksją. Otóż                           
11 marca ubiegłego roku złożyłam w waszej obecności przysięgę 
prezydenta, której fragment brzmi: „powierzony mi urząd sprawować będą 
dla dobra publicznego i pomyślności Miasta Gdańska”. Myśląc o tej rocie 
wiem, że to jest nasza wzajemna troska, ale nie tylko o nas samych, ale i 
o jak najlepsze zorganizowanie pracy naszego miasta, dla dobra 
mieszkanek i mieszkańców Gdańska, ale także troska o zgodne 
współdziałanie wszystkich osób, podmiotów, instytucji, aby nasze miasto 
mogło funkcjonować sprawnie. Myślę, że te słowa nabierają nowego 
znaczenia. Dziękuję za to co do tej pory i proszę o współpracę w tym 
trudnym czasie oraz wierzę, że wszyscy wykażemy się 
odpowiedzialnością i wzajemną troską. 
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PUNKT  2 

UCHWAŁY 

 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska (druk 566); 
 
IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Poddała pod głosowanie: 
 
                                                   za                                      -  21  
                                                   przeciw                             -  11 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwałę Nr XXI/539/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska 

 
z dnia 17 marca 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Gdańska na 2020 rok (druk 567); 
 
IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Poruszył dwie kwestie. Pierwsza to jest stwierdzenie, które trochę 
niepokoi, czyli rosnący deficyt budżetowy. Po raz pierwszy przekroczy on 
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kwotę 501 mln zł co jest bardzo znaczącym wyrazem, jest to kwota, która 
mnie bardzo niepokoi kwestia druga – my pytaliśmy o to w grudniu, ale nie 
otrzymaliśmy informacji, a kwota jest znaczna. Na stronie drugiej druk 567 
w punkcie 5 kiedy mowa jest o rezerwie mamy taką pozycję, że rezerwy 
celowe w wysokości tutaj jest kwota podana na zadania bieżące w 
wysokości,  w tym i drugi myślnik mnie interesuje w tym kontekście, a  
mianowicie co państwo rozumieją przez pozycję na pokrycie wyroków 
sądowych z tytułu prowadzonych przeciwko gminie spraw dotyczących 
projektów prowadzonych przez GIK sp. z o.o. i Arena Gdańsk sp. z o.o. 
15 mln zł, i raz jeszcze zaznaczam pytam ponieważ w grudniu na sesji 
pytaliśmy o ten temat niestety nie dostaliśmy informacji a  jest to kwota 
również znacząca i bym bardzo prosił o odpowiedź i na koniec myślę że 
państwo zrozumieją mamy pewien porządek sesji, który wynika z 
nadzwyczajnej sytuacji. Unikamy wystąpień klubowych interpelacji oraz 
zapytań natomiast myślę że słuchając przemówienia pani prezydent 
należy jeszcze jedną rzecz tutaj wyraźnie zaakcentować myślę, że byłoby 
dobrze gdybyśmy w sposób symboliczny po prostu podziękowali jako 
przedstawiciele gdańszczan i gdańszczanek za naprawdę wzorową a 
moim zdaniem heroiczną pracę pracowników ochrony systemu zdrowia 
zwłaszcza lekarzy zwłaszcza wszystkich tych którzy pracują po prostu o 
nasze zdrowie i nasze bezpieczeństwo taka moja serdeczna prośba 
szanuję regulamin, ale  chciałem w ten symboliczny sposób podziękować 
i mam nadzieję, że państwo również podobnie uważają. 
  
ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo panu radnemu. Bardzo krótko -  rezerwa celowa 
dotycząca pokrycia wyroków sądowych jest chyba już trzeci raz jak dobrze 
pamiętam trzeci raz w budżecie Miasta Gdańska. Mamy jeszcze wiele 
spraw, które toczą się, wiele, kilkanaście dzisiaj dokładnie panu tego nie 
powiem, ale oczywiście pisemnie taką informację przygotujemy. Z racji 
inwestycji prowadzonych przez te dwie spółki - jedna spółka Arena 
Gdańsk sp. z o.o. no to spółka, która budowała stadion. GIK to spółka, 
która realizowała bardzo wiele inwestycji od całej przebudowy trasy 
Słowackiego podzielonej na cztery odcinki wraz z tunelem pod Martwą 
Wisłą inwestycje w ramach gdańskiego programu komunikacji miejskiej 
czyli właśnie przebudowę torowisk tramwajowych, budowę ECS, no wiele, 
wiele inwestycji, które wtedy przed 2012 r. były w takim specjalnym 
wykazie rady ministrów dotyczącym właśnie realizowania w ramach spec 
ustawy. Te dwie spółki pamiętajmy zostały powołane w ramach spec 
ustawy przygotowującej państwo polskie do Euro 2012. Dzisiaj tych 
postępowań o ile dobrze pamiętam toczy się 11 czy 12 tam gdzie 
uważamy, że to jest w interesie gminy staramy się zawrzeć ugody i tak np. 
było jeśli chodzi o kwestie związane z upadłością chociażby Hydrobudowy 
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przy budowie Stadionu Gdańsk tam została wynegocjowana ugoda w 
ubiegłym roku. Natomiast inne postępowania są na bardzo różnych 
etapach. Niektóre są w postępowaniu apelacyjnym, w innych rozważamy 
złożenie kasacji do Sądu Najwyższego więc są na bardzo różnych 
etapach i nasza odpowiedzialność jako władz miasta polega na tym że 
zabezpieczamy pieniądze właśnie na spłatę możliwych zobowiązań bo nie 
wiemy jakie wyroki ostatecznie zapadną. 
 
IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska 
Odpowiadając w kwestii deficytu konstrukcja budżetu jest taka, że środki 
z rozliczenia roku poprzedniego stanowi przychody miasta i one finansują 
deficyt. Myślę, że ważną informacją dla państwa jest to, że dzięki tym 
środkom zgromadzonym na rachunku jest możliwe zmniejszenie 
zapotrzebowania na kredyt w tym roku o 113 mln zł. 

  
Radny KAZMIERZ KORALEWSKI  
Zdajemy sobie sprawę, że to ważne kwestie finansowe w tym 
apokaliptycznym czasie w który musimy podejmować. Zdajemy sobie 
sprawę również życzę wiele przedsięwzięć nie zostanie z właśnie z tego 
powodu niezrealizowanych w tym projekcie budżetu. Mimo zmian dzisiaj 
wprowadzanych widzę tu jeszcze setki tysięcy zł na różnego rodzaju 
projekty wyjazdowe spotkania we Włoszech w Portugalii czy w innych 
krajach chociażby i Niemczech związku z tym setki tysięcy zł na pewno 
nie zostaną zrealizowane myślę że dzisiaj za wcześnie pewnie żeby to 
korygować niemniej jednak zdajemy sobie sprawę że jeszcze wiele zmian 
nas czeka i zdajemy sobie sprawę zapewne że odpowiedzialność za 
kształt tego budżetu bierze na siebie Pani Prezydent i kluby rządzące w 
tej chwili z Rady Miasta Gdańska. Zdajemy sobie również sprawę Pani 
Prezydent, że wyrok, którego ostatnio doświadczyliśmy sądu na temat 
terenu Gedanii, też prawdopodobnie skutkiem jest on działań miasta, 
które jednocześnie występuje o zwrot gruntu dla skarbu państwa a 
jednocześnie też wydaje pozwolenie na budowę w takim dosyć pilnym 
trybie dla inwestora w związku z tym rzeczywiście sąd nie widział powodu, 
żeby zwracać ten grunt, a więc oprócz tych kwestii takich czysto 
finansowych kiedy przynosimy środki z jednego działu do drugiego jakoś 
to uzasadniając, kiedy indziej zwiększamy środki bo tego wymaga taki 
czas, ale wydaje się, że korek jeszcze będzie sporo, no i też myślę że 
jakieś zmiany kursu polityki miasta chociażby w zakresie tego terenu 
dotyczącego terenu Gedanii będziemy oczekiwać.  
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  
Ja tylko króciutko jeśli chodzi o teren Gedanii, to myślę że otrzymacie 
państwo pełną informację. Wydaje się, że też trzeba czytać wyraźnie 
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wyrok sądu i teren jak rozumiem zostaje przy tym, który nabył prawo 
wieczystego użytkowania. Natomiast jeśli chodzi o wydatki, to wczoraj 
podpisałam pismo do wszystkich jednostek organizacyjnych Miasta 
Gdańska i dyrektorów wydziałów w Urzędzie Miejskim w Gdańsku 
wstrzymującym wszystkie nie zaplanowane, wszystkie nowe wydatki i 
wszystkie zobowiązania no przychodzimy na ręczne sterowanie stroną 
wydatkową Miasta Gdańska, bo po prostu nie wiemy jak będzie. Wierzę, 
że uda nam się zadbać o dochody. Dziękuję panie przewodniczący za 
troskę mimo, że zawsze głosujecie przeciw budżetowi Miasta Gdańska.  
 
Radny KAROL WAŻNY  
Chciałem się podpytać o kwestię związaną z odtworzeniem środków, 
które przysługują radą dzielnic za poprzedni rok.  Jest to dosyć istotne 
reforma, którą udało nam się wspólnie wypracować i chciałbym się właśnie 
dowiedzieć jaka wartość środków została otworzona i czy wszystkim radą, 
które podjęły takie uchwały w poprzednim roku o przeznaczeniu środków 
na zadanie inwestycyjne w roku 2021 udało się te uchwały podjąć, 
przygotować. Czy mamy wiedzę na ten temat? 
 
IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie rozliczone z zeszłego roku środki przeznaczone dla rad dzielnic to jest 
kwota 2mln 300 zł ona jeszcze nie została odtworzona w bieżącym roku, 
to są jeszcze nie wprowadzone do budżetu wolne środki. W tej chwili 
uzgadniamy zakres zadań, które mogą być wprowadzone do budżetu, 
ponieważ to co cechuje te odtwarzane środki to jest to, że mogą być 
przeznaczone tylko i wyłącznie na wydatki i zadania inwestycyjne. W 
związku z tym dzisiaj uzgadniamy z jednostkami zarówno wykonalności w 
czasie i wykonalność kosztową na co został zgłoszony przez radę 
dzielnicy i planowaliśmy wprowadzić te środki na sesji kwietniowej, jeśli 
się odbędzie to na pewno przedstawimy taką propozycję. 
 
Radna ELŻBIETA STRZELCZYK 
Kieruję pytanie do Pani Skarbnik - poprosiłabym jeszcze raz o wyjaśnienie 
jak został zrealizowany w ubiegłym roku deficyt i co z tym deficytem tzn. 
o ile zwiększają się nam wydatki w tym roku i przychody? 
 
IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeśli chodzi o wydatki to z deficytu, z kredytów finansujemy wydatki 
majątkowe w związku z tym w tej uchwale w zmianach w budżecie 
zaproponowaliśmy zwiększenie wydatków inwestycyjnych o kwoty 104 
mln zł, która ma pokrycie w zwiększeniu dochodów majątkowych 
wysokości 72 mln zł i zwiększaniu deficytu o 25,3 mln zł, ale zwiększenie 
deficytu pokrywamy rozliczeniem środków z fundusze alkoholowego oraz 
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ze środków które są zgromadzone z projektów unijnych miękkich typu 
Erasmus wolne środki które są w gotówce na rachunku bieżącym w 
wysokości 132,8 mln zł tak się skończył budżet zeszłoroczny środkami 
zgromadzonymi na rachunku bieżącym w ramach tej kwoty która była na 
rachunku jest zaciągnięty w zeszłym roku kredyt, który mieliśmy 
przygotowany na ewentualne pokrycie wydatków, płatności faktur, które 
mogły jeszcze wpłynąć w grudniu zeszłego roku. 
 
Po tym podsumowaniu wychodzi na to że zapotrzebowanie na wydatki 
majątkowe jest niższe niż cały bilans o 113 mln zł w związku z tym 
zmniejszamy zapotrzebowanie na kredyt, czyli zaplanowany kredyt w tym 
roku zmniejszamy o 113 mln zł.  
 
Radna JOANNA CABAJ 
Ja  w  sprawie  takiej  czysto  formalnej,   ponieważ  tam  w uchwale                
w wieloletnim planie wkradł się błąd chodzi o jedno 0, które robi ogromną 
różnicę z 1,5 mln zł zrobiło nam się 15 mln zł chodzi o obiekt  szkolny  na 
Kowalach, str. 16 w uzasadnieniu 
 
IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska 
Faktycznie w uzasadnieniu w treści zakradł się błąd, pojawiło się jedno 0 
więcej, jednak  to nie ma wpływu na zmiany w budżecie, to jest tylko 
kwestia literówki kwoty zawartej w nawiasie, czyli w samym uzasadnieniu. 
A uzasadnienie jest tylko elementem dodatkowym do uchwały, w uchwale 
jest prawidłowo. 
 
Radny KRYSTIAN KŁOS  
Rozmawiamy o budżecie na rok 2020 i bardzo doceniam troskę radnych 
opozycji o to jak budżet wygląda i te obawy o to, że deficyt budżetowy się 
zwiększa, ale on się też nie zwiększa bez przyczyny. Pragnę przypomnieć, 
że w związku ze zmianami podatkowymi do miasta wpłynie 100 mln zł 
mniej z podatku pit. Jakiś czas temu rozmawialiśmy z panią skarbnik i już 
widzimy, że wpływy nie tylko będą zmniejszone o te 100 mln, ale nie 
będzie też tego wzrostu, który myśleliśmy, że będzie. Wpływy z pitu będą 
mniejsze z roku na rok o 4 mln zł to powoduje, że ten deficyt się zwiększy 
doceniamy, że środki zostają w kieszeniach mieszkańców Gdańska 
natomiast w sytuacji miasta te środki nie będą po prostu wydane, bo ich 
nie ma. 
 
IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska 
Chciałabym jeszcze skomentować kwestię wpływów do budżetu, 
szczególnie PITu.  Monitorujemy co miesiąc wpływy z PITu w pierwszym 
miesiącu tego roku w styczniu wpływy były o ok 2 mln zł mniejsze niż w 
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analogicznym okresie roku poprzedniego czyli w styczniu 2019 r. W lutym 
zamontowaliśmy większy o 6 mln wpływ w stosunku do lutego zeszłego 
roku co daje łącznie w dwóch miesiącach około 5 mln więcej niż w zeszłym 
roku. I to chyba na tyle jeśli chodzi o nasz optymizm. Każdy miesiąc 
monitorujemy, sprawdzamy, porównujemy, przed nami jeszcze rozliczenie 
PITów naszych podatników za roku poprzedniego. Boimy się również o 
regularność i temp wpływów z podatku od nieruchomości i użytkowania 
wieczystego. 
Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.  
 
 
                                                   za                                      -  21  
                                                   przeciw                             -  11 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwałę Nr XXI/540/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2020 rok  

 
z dnia 17 marca 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
 

3) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej Pożyczki Miejskiej                                                    
w Pomorskim Funduszu Rozwoju sp. z o.o. na finansowanie 
planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska (druk 568); 

 
 
IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Ciekawe są dwie kwestie - po pierwsze warto byłoby powiedzieć na co 
precyzyjnie przeznaczymy zrewitalizowane zabudowania, bo na razie 
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wydaje mi się, że w przestrzeni publicznej tego nie znalazłem. Druga 
kwestia ten montaż finansowy, czyli to pośrednictwo Polskiego Funduszu 
Rozwoju Spółka z o.o., które to rozumie jest finansowane przez środki 
europejskie i dlaczego to musi przejść przez Polski Fundusz Rozwoju, a 
nie możemy tych środków pozyskać bezpośrednio.  
Bo zdaję sobie sprawę, że oczywiście spłacając to przez wiele lat 
utrzymamy tą spółkę z o.o. płacąc z pewnością niewygórowane odsetki. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  
Fundusze unijne są rozdysponowywane przez różne instytucje 
pośredniczące, to mogą być zarówno ministerstwa, to może być PKP, 
mogą być jeśli chodzi o regionalne pieniądze także takie instytucje jak 
Pomorski Fundusz Rozwoju, są także takie środki, które rozdysponuje 
Agencja Rozwoju Pomorza.  Myślę, że nie dzisiaj kiedy mówimy o 
pożyczkach dotyczących jeszcze poprzedniego okresu finansowania 
unijnego, nie bardzo można. to zmieniać. Natomiast środki zostaną 
przeznaczone na zagospodarowanie tak zwanego „Zespołu Bożego 
Ciała”, to są właśnie budynki znajdujące się obok kościoła Bożego Ciała 
dzisiaj funkcjonującego jako kościół polsko - katolicki. Tutaj nasza 
jednostka centrum Hewelianum przygotowuje plan działania dla tych 
obiektów, jak sami państwo widzą Centrum Hewelianum zmienia się, 
rozwija się i chcemy tam właśnie stworzyć dodatkowe miejsca na sale 
warsztatowe, edukacyjne i wystawy naukowe. 
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Nawiązując do słów Pani Prezydent chciałem dopytać, ponieważ państwo 
tutaj w tym druku na str. 1 napisali m.in. w punkcie 2 rewaloryzacja 
budynków przy ul. 3 Maja 21 C,D i E wraz ze zmianą sposobu użytkowania 
oraz zagospodarowania terenu. Po części odpowiedź uzyskaliśmy od 
Pani Prezydent jakie tam są pomysły na wykorzystanie tych terenów, tych 
budynków, tych nieruchomości. Ja spojrzałem sobie na mapę jeżeli chodzi 
o strukturę własnościową tych nieruchomości na tym terenie to jest teren 
należący rzecz jasna do gminy Miasta Gdańska, część znacznie 
większego obszaru i chciałem dopytać czy możemy uzyskać w tym 
miejscu publicznie oświadczenie że nie ma planów czy nie jest też 
rozważane jakiekolwiek sprzedanie tych terenów wraz z 
nieruchomościami w niedalekiej przyszłości 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  
Panie radny powiedziałam kto będzie przygotowywał projekt i realizował 
centrum Hewelianum, tylko nie chciałbym, żeby pan przewodniczący 
Skiba łapał mnie za słowa, bo mówimy o obszarze na którym dzisiaj 
znajdują się budynki przy ul. 3 Maja C,D i E, natomiast obszar jak sami 

http://m.in/
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państwo wiedzą jest znacznie większy. Natomiast jeśli chodzi o pożyczkę 
to napewno wykorzystamy ją dla celów publicznych, natomiast czy jakiś 
fragment tego większego obszaru całej działki nie zostanie w przyszłości 
sprzedany po to żeby m.in. zadbać o dochody Miasta Gdańska to dzisiaj 
na to pytanie Panu nie odpowiem.  
Rozważamy bardzo różne funkcje dla tego obszaru. Myślę, że jak będzie 
spokojniejszy czas możemy o tym porozmawiać. Zdaje się, że w komisji 
zagospodarowania przestrzennego też były dyskusje nad  planami dla 
tego obszaru jak sami państwo wiedzą myśleliśmy już od wielu, wielu lat 
na temat jakiegoś połączenia linowego Centrum Hewelianum, Góry 
Gradowej właśnie ze Śródmieściem okolicami dworca. Na dzisiaj 
Pomorski Wojewódzki Konserwator Zabytków w żaden sposób nie wyraża 
na to zgody, jednym z wariantów analizowanych w przyszłości jest właśnie 
także umieszczenie kolejki w tym obszarze w okolicy ul. 3 Maja, ale to są 
plany bardzo przyszłościowe, na razie są to tylko wstępne analizy. 
 
IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  
Uzupełnię jeszcze jaki będzie zakres związany z budynkami. Budynki 
zostaną zrewaloryzowane jako zabytki, a jeśli chodzi o funkcje to będą 
realizowane funkcje kulturalne, realizowane zaplecze noclegowe typu 
hostel, funkcje gastronomiczne i edukacyjne. Hewelianum dzisiaj 
jednostka budżetowa - myślimy o tym, żeby w przyszłości była to instytucja 
kultury, która będzie zarządzała tymi obiektami i to też będzie jedno ze 
źródeł przychodów instytucji kultury, która będzie w tym miejscu 
funkcjonowała. 
 
Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.  
 
 
                                                   za                                      -  21  
                                                   przeciw                             -  11 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwałę Nr XXI/541/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie zaciągnięcia długoterminowej Pożyczki Miejskiej w 
Pomorskim Funduszu Rozwoju sp. z o.o. na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska  
 

z dnia 17 marca 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

4) w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Miasta 
Gdańska Województwu Pomorskiemu (druk 554);    

 
PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 
Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  
Uchwała ta jest pokłosiem podjętych wcześniej decyzji dotyczących 
wspólnego biletu. Od samego początku zwłaszcza w tej kadencji nam jako 
radnym Koalicji Obywatelskiej zależało aby komunikacja miejska 
funkcjonowała sprawnie i żeby też były wprowadzone rozwiązania 
systemowe,  które zachęcą do korzystania z tej komunikacji. Pierwszy 
krok czyli jeden wspólny bilet na terenie Gdańska za 99 zł, to bardzo duża 
zmiana, która umożliwi mieszkańcom korzystanie z linii  nie tylko PKM, ale 
również linii Polregio, która umożliwia chociażby przejazd z rejonu Orunii 
- Świętego Wojciecha - Lipce w kierunku Gdańska Głównego, co też 
wzmacnia pozycję komunikacji miejskiej nad transportem indywidualnym. 
Ogłoszona też została decyzja o wprowadzeniu wspólnego biletu dla całej 
metropolii. I tutaj moje pytanie o to czy oba te projekty są niezagrożone i 
jak wygląda kwestia terminów tzn. czy od 1 kwietnia każda mieszkanka i 
każdy mieszkaniec, którzy mają bilet okresowy będą mogli za 99 zł 
poruszać się na terenie całego Gdańska autobusami tramwajami 
pociągami SKM, PKM, POLREGIO I  jak wygląda kwestia perspektywy 
jeśli chodzi o bilety dla całej metropolii czy tutaj możemy dzisiaj jakieś 
informacje przekazać mieszkańcom co do dat, czy tutaj cokolwiek może 
się zmienić, jakie są ryzyka czy te oba rozwiązania są niezagrożone? 
 
PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Jeżeli chodzi o ten pierwszy produkt czyli bilet miesięczny sytuacja jest 
niezagrożona, co prawda pierwotnie zakładaliśmy, to żeby ułatwiając 
życie mieszkańcom wprowadzić spersonalizowane karty mieszkańca  
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takie na których oprócz imienia, nazwiska będą też mieć zdjęcie danego 
mieszkańca dzięki czemu jak gdyby ten wspólny bilet miesięczny będzie 
można ładować od razu bezpośrednio na kartę mieszkańca co spowoduje 
że będziemy zmuszeni do posiadania tylko właśnie tego jednego nośnika 
jakim jest karta mieszkańca spersonalizowana. 
Założenia były takie, że od 17 marca przez miesiąc będziemy dokonywać 
wymiany kart mieszkańca i ładowania na nie biletów dla wszystkich 
chętnych, ale niestety w związku z sytuacją odeszliśmy od tego, 
przesunęliśmy to rozwiązanie na spokojniejsze czasy. Od 1 kwietnia 
każdy tak jak do tej pory posiadając bilet okresowy czy to miesięczny czy 
semestralny jednocześnie posiadając drugi nośnik czyli kartę mieszkańca 
musimy mieć te nośniki wspólnie w jednym czasie, posiadamy je przy 
sobie w związku z tym możemy podróżować zarówno komunikacją 
miejską jak i koleją. I tak od 1 marca dzięki wcześniejszej państwa decyzji 
dotyczącej taryfy a dzisiejszej decyzji w związku z tą rekompensatę dla 
województwa pomorskiego żeby tą usługę przeprowadzić to jest temat 
niezagrożony. Natomiast druga sprawa czyli kwestia tego biletu 
metropolitalnego obowiązującego w całej metropolii, to nasza intencja 
była taka żeby uruchomić go od 1 lipca. Natomiast nie ma co ukrywać ten 
harmonogram, żeby uruchomić 1 lipca był dosyć napięty. 
Na jutro było zaplanowane posiedzenie zgromadzenia MZKZG, ono 
będzie prawdopodobnie odwołane choć formalnej decyzji jeszcze nie ma, 
jeszcze z prezydentami, zarządem MZKZG dyskutujemy, ale sytuacja 
zmusza nas do odwołania. Tam oczywiście każda z gmin, która 
funkcjonuje w MZKZG (przypominam że to jest 14 gmin) musiałaby 
uchwalić także w zmianie swojego budżetu zwiększenia składki już na ten 
rok na ten produkt no bo trzeba go także sfinansować. Więc obawiam się, 
że w tych szczególnych okolicznościach w których się znajdujemy niestety 
uruchomienie tego biletu od 1 lipca będzie po prostu niemożliwe z punktu 
widzenia siły wyższej. Oczywiście nie zarzucamy tego projektu jak tylko 
sytuacja będzie spokojniejsza,  spowoduje że dane rady wszystkich gmin 
we wszystkich samorządach będą mogły się normalnie zbierać, że ten 
proces będzie mógł normalnie funkcjonować, ale też nie ma co ukrywać 
kiedy wszystkie gminy będą mogły też mieć szerszy ogląd co do swojej 
sytuacji finansowej w tym roku, bo to także jest kluczowe i wtedy będziemy 
decydować co z tym produktem zrobić. Co do drogi nie zmieniamy kursu, 
natomiast co do daty, to te szczególne okoliczności w jakich się 
znajdujemy obawiam się, że będą musiały niestety spowodować że on 
zostanie uruchomiony w terminie późniejszym.  
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Ja się zgodzę na pewno ze zdaniem jeżeli chodzi o fragment 
uzasadnienia, że jest potrzeba większej integracji taryfowej transportu 
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komunalnego z kolejowym transportem wojewódzkim celem zwiększenia 
siły transportu zbiorowego. Jak najbardziej generalnie należy stawiać na 
transport zbiorowy. Natomiast mam pytanie o pewne zapisy, które są tutaj 
ujęte w paragrafie trzecim tego projektu uchwały, a mianowicie 
szczegółowe warunki udzielenia pomocy finansowej o której mowa w 
paragrafie pierwszym oraz przeznaczenie i zastosowanie rozliczania 
środków zostaną określone w umowie pomiędzy gminą Miasta Gdańska 
a województwem pomorskim. Chcę raz jeszcze wyraźnie powiedzieć, że 
ja uważam, że integracja tego transportu jest tym czego potrzebujemy od 
lat i dobrze, jeżeli nam to się uda natomiast diabeł tkwi jak zawsze 
szczegółach - ile daje województwo pomorskie, ile środków finansowych 
dla tego wspólnego projektu? 
 
PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Jak powiedziałem na wstępie - co do umowy, która będzie podpisana 
jeżeli wysoka rada pozytywnie zdecyduje się przegłosować ten projekt 
uchwały, to ona będzie rozstrzygać o tym w jaki sposób te środki w tym 
roku będą dysponowane. Tak jak powiedziałem nasze założenie jest takie, 
że w tym roku będzie to kosztować 6 mln zł za trzy kwartały, 8 mln zł w 
skali roku. Natomiast będzie ta umowa rozstrzygać także, że w kolejnych 
latach będzie opracowany specjalny algorytm na który zgodzą się dwie 
strony. Będzie rozliczany za pomocą badanie ruchu, które każdego roku 
na jesień zostaną wykonane i na podstawie tych badań ruchu będziemy 
mogli określić ile po prostu ludzi korzysta z tego projektu i ile środków 
finansowych trzeba zwrócić.  
Natomiast co do tego w jaki sposób samorząd województwa to finansuje, 
to chciałbym troszeczkę wyjaśnić specyfikę tego produktu. My mówimy 
cały czas o naszym bilecie miesięcznym, semestralnym czy naszych 
biletach okresowych. Przez nas produkowane bilety w związku z tym 
finansowane przez budżet miasta Gdańska i wszystkich tych którzy kupują 
te bilety. Zdecydowaliśmy się wspólnie, że w ramach tych naszych biletów 
okresowych dokładamy do nich nową funkcjonalność polegającą na tym 
że w ramach granic naszego miasta będzie można także za 
pośrednictwem tego biletu podróżować nie tylko komunikacją naszą 
komunalną, ale także koleją, i to my musimy jako samorząd zapłacić za to 
organizatorowi czyli samorządowi województwa pomorskiego za to, że 
ludzie nie przestaną kupować biletów na kolej tak jak do tej pory kupowali, 
a będą to mieli na naszym bilecie okresowym i ta rekompensata została 
w tym roku tak jak powiedziałem wyliczona na takim poziomie o którym 
mówi ta uchwała. Natomiast co do lat kolejnych w związku z tym, że też 
powiedzmy sobie szczerze - w momencie kiedy wrzucamy na rynek takie 
dwa produkty o których mówi się od wielu lat, których na tym rynku de 
facto nie było, czyli jeden bilet za 99 zł granicach Gdańska, drugi bilet za 
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150 zł granicach metropolii, to nie do końca jesteśmy w stanie dzisiaj 
oszacować w jaki sposób pasażerowie na to zareagują. Bo być może 
będzie to strzał w dziesiątkę i wiele osób przerzuci się na tego typu bilety 
związku z tym będzie potrzeba większej rekompensaty, ale także z drugiej 
strony nasze wpływy z tego tytułu będą większe, a być może mieszkańcy 
stwierdzą, że nie chcą z tego korzystać, dalej chcą korzystać np. z 
komunikacji indywidualnej, albo dalej będą w inny sposób podróżować i 
nie będzie to dla nich zachęta do przesiadanie się na komunikację 
publiczną. Po pierwszym roku będziemy mogli określić jak to funkcjonuje 
więc takim znaczeniu pan marszałek nie dokłada się do tej komunikacji, 
natomiast marszałek województwa pomorskiego dofinansowuje kwotą na 
ten rok około 170 mln zł, które są w budżecie samorządu na 
funkcjonowanie komunikacji w ogóle jeżeli chodzi o województwo w tym 
nie ma co ukrywać znaczna część tych przejazdów także funkcjonuje na 
terenie naszego miasta ponieważ po prostu bardzo duża część 
mieszkańców województwa przyjeżdża do naszego miasta żeby 
przyjechać do pracy do szkoły na uczelnię czy w innych celach. 
Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie: 
 
                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             -    6 
                                                   wstrzymało się                 -    4 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXI/542/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy 
Miasta Gdańska Województwu Pomorskiemu  

 
z dnia 17 marca 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  
Dziękuję, że w tej wyjątkowej sytuacji umiemy współpracować dziękuję za 
waszą wyrozumiałość i współpracę i bardzo też proszę was dbajcie                          
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o siebie. Ja też chcę poinformować, że w urzędzie miejskim w tak zwanym 
najwyższym kierownictwie też wprowadziliśmy system dyżurów, taki 
żebyśmy mogli wzajemnie wykluczyć brak ciągłości działania i też proszę 
was w waszych miejscach pracy i życia myślcie też o tym. 
Dziękuję za przegłosowane uchwały dziękuję, za wyrozumiałość mam 
nadzieję, że to pozwoli nam przetrwać ten trudny czas. Jednocześnie 
dziękuję wszystkim służbą działającym zarówno w zarządzaniu 
kryzysowym, ale także w tym pionie społecznym gdzie naprawdę staramy 
się przygotować na to co może nas spotkać. Dziękuję bardzo wszystkim 
nauczycielom, wszystkim osobom pracującym w edukacji, które starają 
się właśnie także troszczyć o naszą młodzież nawet zdalnie. Proszę też 
dystrybuujcie informacje na ten temat, które pojawiają się na miejskich 
portalach na mediach społecznościowych, bo to ważne żebyśmy się 
dobrze informowali, umieli dzielić dobrymi informacjami z innymi osobami. 
Dziękuję. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PUNKT   3 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
 
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Dołączam się do podziękowań i do życzeń. Życzę państwu dużo zdrowia 
i przypominam, że Nowy Ratusz jest zamknięty tak jak wszystkie jednostki 
Urzędu Miejskiego, ale pracuje. Dlatego jeśli państwo będą czegoś 
potrzebowali ze swoich skrzynek oczywiście będą mogli państwo przyjść. 
Zachęcam jednak do kontaktu telefonicznego i mailowego. Mam nadzieję, 
że zobaczymy się niedługo. Zamykam obrady sesji. 
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Obrady zakończono o godzinie 10:41. 

 
 
 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 
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Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
starszy inspektor BRMG  
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